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Abstract

This study aims to provide knowledge concerning childhood cancers in
Sudan. An overview of the most common type of malignancies for
different age groups and the correlation between the disease and the
relation between the children parents.

Data were collected from records of Borg Al-Amal Hospital in
Khartoum city for a sample of 300 children of age less than 15 year
during the year (2013). The cancers cases were classified according to
the type of cancers, age, gender and familial relation between the
parents.

Data were analyzed and the study come to the following results: there
are a correlation between certain cancers with the close relation
between the parents mainly in acute lymphoblastic leukemia, brain
cancers, acute myeloid leukemia and retinoblastoma. The ratio of
cancer incidence in males to females is 4:3.
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الملــــــخص

اسةهذهتهدف فالدر قو رامعلىللو ثةاҡلأو بي دانҡلأطفالالخ سو فال تعر ال اععلىو اҡلأنو
شائعة طانفيال حلةفيالسر تلففيالطفولةمر ئاتمخ يةالف فةالعمر معر ضبينالعلاقةو المر
جة در ابةو الديبينالقر .الطفلو

مات شفىسجلاتمنالمعلو ت جمس مفياҡلأملبر طو نةالخر يضطفل300تضملعي مر
طان نةǫ15لأعمارهم.بالسر س ماس نو بعد2013العامخلالدو يلو ل ماتتح خلصالمعلو
بحث لىال تائجاإ يةالن تال باط:ال جةارت ابةدر الدينبينالقر طانالو يالدمبسر اللمفاو
طان,الحاد يا,الدماغسر يةوسرطان,الحادةاللوكيم سبك اسةخلصتكماالعين˺ ǫلأناإلىالدر
بة س راإصابةنس .4:3اҟإناثاإلىالذكو
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